SCM Reunion Cocktail Party 供應鏈及資訊管理學系-顧問委員及校友重聚日

SCM Reunion Cocktail Party was held on 21 September 2018, joined by all SCM friends, including our alumni, external examiners, programme advisors, industrial advisors and mentors. Over 130 people attended the event. The party was held to show our appreciation and support and to serve as friendly get-together to all our valued stakeholders who have supported us over the years.

Our President's started the event by giving welcoming remarks, followed by a keynote speech titled "From Start up to Scale up: What we can learn from the 20th Century Renaissance" by the Co-founder of DHL International (Asia Pacific), Mr Po Chung.

The Head of SCM Department – Dr Stephen Ng highlighted the growth and development of the department in the past eight years and shared many happy memories. As a token of our appreciation, souvenirs were presented to our external examiners, programme advisors, industrial advisors and mentors.

The night was a truly a wonderful experience. Everyone seems to have enjoyed seeing their friends and catching up with one another. This pleasant and wonderful evening was filled with laughter, picture taking and loads of catching up.

供應鍵及資訊管理學系於2018年9月21日舉行學系感謝酒會暨校友重聚日,並邀請本系的校外評核員、課程及業界顧問以及校友出席,超過130人出席是次聚會,藉此聚會對本系評審顧問過去的幫助表達謝意,並讓老師、校友及各界友好共聚聯誼。

緊接着何順文校長的歡迎辭,本系邀得DHL 國際亞太區創辦人之一鍾普洋先生發表主題演講,與各課程及業界顧問分享,令聚會生色不少。供應鏈及資訊管理學系成立於2010年,本系系主任吳志雄博士細說8年來的足跡。最後為表謝意,學系致送紀念品予一眾顧問及友好。來賓共聚聯誼,互相交流,歡渡了一個晚上。



A group photo was taken at the end 來賓大合照

SCM Reunion Cocktail Party 2018 供應鏈及資訊管理學系-顧問委員及校友重聚日



President Ho giving welcome remarks
何順文校長致歡迎辭



The Co-founder of DHL International (Asia Pacific),
Mr Po Chung gave a keynote speech
DHL國際亞太區創辦人之一鍾普洋先生發表主題演講



The Head of Department of Supply Chain and Information Management shared the happy memories that we have had during the past 8 years 本系系主任吳志雄博士分享過去8年點滴



Over 130 participants attended the event 聚會超過130人出席









Food and drinks were served at the event 聚會當日預備了豐富食物及餐飲

SCM Reunion Cocktail Party 2018 供應鏈及資訊管理學系-顧問委員及校友重聚日



(From Left): Dr Collin Wong, Dr Stephen Ng, Mr Po Chung, President Ho and Prof Lawrence Leung (左起): 黃惠虹博士、吳志雄博士、鍾普洋先生、何順文校長、梁志堅教授







As an appreciation, souvenirs were presented to the guests-校長及本系代表致送紀念品予講者及顧問









The guests enjoyed the time of our reunion 來賓共聚聯誼

Experiential Learning Series AY2018/19 體驗學習系列活動2018/19

The Department of Supply Chain and Information Management organised a series of experiential learning activities in October and November 2018. The series attracted attention from more than 120 secondary school students.

During the activities, our academic staff introduced our BMSIM and BBA-SCM Programme and its future potential career prospects. With the facilitation by our academic team and demonstrators, students grasped a better understanding of the complexity of supply chains and information management systems. Some of them took part in our aptitude test. The results of this test allowed students to assess whether they are suitable for a future positions as business analysts, project managers, etc. Other students participated in our price war game and/or negotiation game, which are app-based games that were designed to teach participants the key to successful negotiation and better decision making. Both of these, helped to shape their experience in price formulation in a highly competitive business context.

由供應鏈及資訊管理學系舉辦的體驗學習系列 分別於10月及11月舉行,數場活動合共接觸超 過120人。

供應鏈管理及資訊管理學系教授團隊分別介紹管理科學與資訊管理及供應鏈管理工商管理兩個課程的資訊及就業前景。緊接着便開始不同的遊戲,讓參加者對供應鏈及資訊管理的運作有初步了解。遊戲包括職業導向心理測驗--有助學生了解他們的個性是否適合從事各種特定職業 (如業務分析師,項目經理等); 談判和價格戰遊戲則讓參加者透過遊戲學習成功談判技巧並體驗在競爭激烈的商業環境中價格制定的流程。







Site Visit 參觀活動

Hong Kong International Arbitration Centre (HKIAC) Visit 參觀香港國際仲裁中心

A visit to the Hong Kong International Arbitration Centre (HKIAC) was organised on 4 October 2018. Students studying Carriage of Goods Law in Hong Kong and China in the BBA in Supply Chain Management programme and interested in arbitration have participated the visit. Deputy Counsels Ms Carlotta Bruessel and Mr Filip Nordlund introduced the HKIAC and shared some recent cases in arbitration, after visiting the facilities in HKIAC.

供應鏈及資訊管理學系為修讀學習香港和中國貨物運輸法的學生於2018年10月4日前往香港國際仲裁中心(HKIAC)參觀。HKIAC副法律顧問Carlotta Bruessel女士和Filip Nordlund先生先介紹香港國際仲裁中心及帶領學生參觀中心設施,再分享了最近的仲裁案件予學生作學術參考。



A group photo was taken at the end 大合照



Site Visit 參觀活動

HKTVmall's Robotic and Automated Pick & Pack System Visit 參觀HKTVmall大型機械及自動執貨系統

HKTVmall's Robotic and Automated Pick & Pack System Visit was held on 29 November 2018. This visit provided SCM students an opportunity to learn about an innovative robotic and automated pick & pack system originating from Germany. This system is the first of its kind in Hong Kong, comprising a conveying system, an automatic picking system, an automatic storage and retrieval system and tote handling systems including the software for the material flow control and automatic management. It fully mechanizes and automates previously labour-intensive logistics procedures. Through the visit, SCM students learnt not only about the system's features, but also the latest development in the online shopping industry.

HKTVmall由德國引進自動執貨系統,這是全港第一套自動執貨系統,包括傳輸系統、自動執貨系統、自動儲存及檢索系統、包裹處理系統、物流控制及自動管理軟件等,它能將以往繁瑣的物流程序機械化及自動化。供應鏈及資訊管理學系為學生安排在2018年11月29日到HKTVmall物流中心參觀。經過這次參觀,學生不但能認識這套系統的運作,更加深了解香港網購的最新發展。



A group photo was taken at the end 大合照

HSUHK Information Day 2018 2018 恒大資訊日

The Hang Seng University of Hong Kong held an Information Day for Undergraduate Admission on 17 November to provide an opportunity for prospective students to understand the academic programmes offered for the 2019-20 academic year. This big annual event attracted over a thousand guests including Form 5 and 6 students, parents, and teachers.

During the event, the Department of Supply Chain and Information Management held two timely-topic seminars. The topic of the seminars was "Using IoT Technology to Achieve Smart City". Through the information seminars, participants learned the key and practical elements of developing a Smart City.

Apart from the seminars, participants also visited information booths of Bachelor of Business Administration in Supply Chain Management (BBA-SCM), Bachelor of Management Science and Information Management (BMSIM) and Master of Science in Global Supply Chain Management (MSC-GSCM) programmes. Our academic team shared with students and parents information about admission procedures, overseas exchange opportunities and career prospects of our programmes.

香港恒生大學於11月17日舉辦「2018課程資訊日」,為學生提供了解2019-20學年學位課程的機會。這個盛大的年度活動吸引逾千名高中生、家長及老師到場參觀。

當日供應鏈及資訊管理學系舉行了兩場研討會。題目是「物聯網如何讓城市智能化」。通過研討會,大眾能了解發展智慧城市的關鍵和實踐要素。除了研討會外,供應鏈及資訊管理學系還安排了供應鏈管理工商管理學士課程(BBA-SCM)、管理科學與資訊管理學士課程(BMSIM)和環球供應鏈管理理學碩士課程(MSC-GSCM)的展覽。我們的教學人員向學生和家長介紹了入學程序,海外交流機會和課程的職業前景。



Dr George Ho gave a programme seminar 何道森博士介紹本系課程



VR Lab Experience 虛擬實境中心活動體驗



Our academics introduced BBA-SCM, BMSIM & MSC-GSCM programmes to our guests 本系教授團隊向來賓介紹本 學系之碩士及學士學位課程



Sports Day Cum Personal Tutor Meeting (Semester 1, 2018/19) 學系運動日暨個人導師聚會(2018/19年度第一學期)

To gather students' opinions about teaching and learning, the SCM Department held a Sports Day Cum personal tutor meeting on 22 November 2018. Participating students enjoyed playing badminton and table tennis with tutors, students also shared their views on personal growth, development and learning experience in HSUHK. The gathering ended in a relaxed atmosphere and everyone enjoyed a pleasant afternoon together.

為收集學生對教與學的意見,供應鏈及資訊管理學系於2018年11月22日舉行了學系運動日暨個人 導師聚會。參與的學生與導師們一同享受運動樂趣,並分享他們在香港恒生大學的個人成長和學 習經驗。大家在這輕鬆的氣氛下歡渡了一個愉快的下午。



Students with their person tutor 師生大合照



One-on-on sharing experience with personal tutor 學生與導師們分享學習體驗





Students enjoyed playing badminton and table tennis with tutors
學生與導師們一同享受運動樂趣

Graduation Ceremony 2018 2018 畢業典禮







The 2018 Graduation Ceremony was held on 5 December 2018 at The Hang Seng University of Hong Kong. This year, Department of Supply Chain and Information Management has over 150 graduates from two programmes, BBA-SCM and BMSIM. Congratulations!!! May we wish you ALL THE BEST in the future!

香港恒生大學2018畢業典禮已於2018年12月5日於校園順利舉行。今年,供應鏈及資訊管理學系有超過 150 位同學畢業。恭喜畢業生,在此祝福你們前程錦繡!